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TUKUMA  NOVADA  DOME 
SOCIĀLO UN VESELĪBAS JAUTĀJUMU KOMITEJA 

 
 

SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā 

2023. gada 14. decembrī        Nr. TND/23/12 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde sasaukta 2023. gada 14. decembrī 

plkst. 8.30 Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta, bet tai ir slēgtā daļa. Sēde notiek 

klātienē, izmantojot elektronisko balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā 

“LIETVARIS”. Paralēli tiek izmantots tiešsaistes videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas 

pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 8.30 atklāj un vada Sociālo un veselības jautājumu komitejas priekšsēdētāja 

Dace Lebeda, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Sēdes atklātās daļas jautājumu izskatīšana audioierakstā 

fiksēta ieraksta laikā no 00:00:00 līdz 00:31:06. Slēgtās daļas audioieraksts fiksēts ieraksta laikā 

no 00:31:07 līdz 00:52:36. 

Sēdē piedalās: 

- Sociālo un veselības jautājumu komitejas deviņi balsstiesīgie deputāti: Dace Adiņa, Sandis 

Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Modris Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Dace Lebeda, Juris Šulcs, 

Imants Valers; 

- deputāts Mārtiņš Limanskis (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku 

Zoom), 

- domes priekšsēdētāja vietniece sociālās politikas jautājumos Inga Priede, 

- domes priekšsēdētājs Gundars Važa; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom), Lelde 

Bičuša, Sanita Bļodniece, Egīls Dude, Ivars Liepiņš, Baiba Pļaviņa, Ligita Proņina, Gundega 

Rugāja, Inese Valtere, Tamāra Vaļuka, Arturs Vinbergs; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Ina Balgalve – Tukuma novada sociālā dienesta direktore, 

- Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece, 

- Ieva Liepiņa – Tukuma novada sociālā dienesta juriste, 

- Edgars Keirāns – Pūres un Jaunsātu pagastu pārvaldes vadītājs, 

- Baiba Rasa – Jaunpils un Viesatu pagastu pārvaldes vadītāja 

citi: 

- Liena Trēde – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste. 

Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2023. gada 28. septembra 
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saistošajos noteikumos Nr. 18 “Par sociālo darbu un sociālajiem pakalpojumiem Tukuma 

novada pašvaldībā”” izdošanu. 

2. Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 29. jūnija 

saistošajos noteikumos Nr. 47 “Par Tukuma novada pašvaldības īpašumā un valdījumā esošo 

dzīvojamo telpu īres maksas noteikšanu”” izdošanu. 

3. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā “Par sociālās 

dzīvojamās mājas un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §). 

4. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. novembra lēmuma “Par pašvaldības 

dzīvojamo telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu” (prot. Nr. 20, 45. §) pielikumā. 

Sēdes slēgtā daļa:  

5. Par speciālistu reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai. 

6. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu. 

Dace Lebeda ierosina balsot par sēdes darba kārtību, ja deputātiem nav iebildumu vai 

priekšlikumu. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Par darba kārtību balso: "par"  -  

9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, 

Modris Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, 

Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2023. gada 28. septembra 

saistošajos noteikumos Nr. 18 “Par sociālo darbu un sociālajiem pakalpojumiem Tukuma 

novada pašvaldībā”” izdošanu. 

2. Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 29. jūnija 

saistošajos noteikumos Nr. 47 “Par Tukuma novada pašvaldības īpašumā un valdījumā esošo 

dzīvojamo telpu īres maksas noteikšanu”” izdošanu. 

3. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā “Par sociālās 

dzīvojamās mājas un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §). 

4. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. novembra lēmuma “Par pašvaldības 

dzīvojamo telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu” (prot. Nr. 20, 45. §) pielikumā. 

Sēdes slēgtā daļa:  

5. Par speciālistu reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai. 

6. Par dzīvojamās telpas izīrēšanu. 

1. § 

Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2023. gada 28. septembra 

saistošajos noteikumos Nr. 18 “Par sociālo darbu un sociālajiem pakalpojumiem  

Tukuma novada pašvaldībā”” izdošanu 

ZIŅO: Ieva Liepiņa – Tukuma novada sociālā dienesta juriste. 

JAUTĀJUMI: Gundars Važa, Juris Šulcs. 

DEBATES: Juris Šulcs, Lelde Bičuša, Ina Balgalve, Gundars Važa, Dace Lebeda. 



TND/12/23 

3 

 

Gundars Važa vaicā, vai jautājums par šo saistošo noteikumu izdošanu iekļaujams domes 

ārkārtas sēdes darba kārtībā, lai paātrinātu to spēkā stāšanos. 

Notiek debates par saistošo noteikumu spēkā stāšanās datumu. 

Ina Balgalve lūdz nemainīt un nenoteikt 2024. gada 1. janvāri par saistošo noteikumu spēkā 

stāšanās datumu. 

Ieva Liepiņa, atbildot Jurim Šulcam, paskaidro par saistošo noteikumu projektā 56. punktā 

paredzētajiem grozījumiem. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu 

komitejai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par saistošo 

noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2023. gada 

28. septembra saistošajos noteikumos Nr. 18 “Par sociālo darbu un 

sociālajiem pakalpojumiem Tukuma novada pašvaldībā”” izdošanu”. 

2. § 

Par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 29. jūnija 

saistošajos noteikumos Nr. 47 “Par Tukuma novada pašvaldības īpašumā un valdījumā  

esošo dzīvojamo telpu īres maksas noteikšanu”” izdošanu 

ZIŅO: Ligita Proņina – Komunālās nodaļas galvenā speciāliste mājokļu jautājumos. 

IZSAKĀS: Lelde Bičuša, Baiba Pļaviņa, Dace Lebeda. 

DEBATES: Juris Šulcs, Baiba Pļaviņa, Dace Lebeda, Ivars Liepiņš, Juris Šulcs, Gundars Važa, 

Imants Valers. 

Lelde Bičuša norāda, ka saistošo noteikumu projekta 12. punkta redakcija, par ko iepriekš 

bija diskusijas un tika nolemts šo punktu labot, nav veiksmīga. Atbilstīgi saistošo noteikumu 

projekta 12. punktā minētajam, dzīvojamās telpas īres maksas atlaide netiek piemērota, ja 

dzīvojamā telpa atrodas ēkā, kur realizēti energoefektivitātes uzlabošanas pasākumi. 

Notiek debates par saistošo noteikumu projekta 12. punkta redakciju. 

Ligita Proņina paskaidro situāciju. 

Gundars Važa ierosina atstāt 12. punktu, bet izņemt iekavās likto tekstu. 

Imants Valers izsaka viedokli, ka 12. punkts šādā redakcijā saistošajos noteikumos nav 

vajadzīgs. 

Dace Lebeda rezumē, ka ir priekšlikums veikt labojumu – izslēgt no saistošo noteikumu 

projekta 12. punktu. Ierosina balsot par lēmuma projekta ar labojumu virzīšanu izskatīšanai 

Finanšu komitejai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
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Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par saistošo 

noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 29. jūnija 

saistošajos noteikumos Nr. 47 “Par Tukuma novada pašvaldības īpašumā un 

valdījumā esošo dzīvojamo telpu īres maksas noteikšanu”” izdošanu” ar 

labojumiem. 

3. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā  

“Par sociālās dzīvojamās mājas un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §) 

ZIŅO: Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

IZSAKĀS: Baiba Pļaviņa, Ina Balgalve, Juris Šulcs, Evita Freimane, Lelde Bičuša, Ligita Proņina. 

Baiba Pļaviņa aicina pārskatīt jautājumu par pašvaldības sociālajiem dzīvokļiem, ņemot 

vērā no ministrijas saņemto atbildi. 

Evita Freimane norāda, ka šobrīd spēkā esošie saistošie noteikumi paredz sociālā dzīvokļa 

statusa noteikšanu. Paskaidro par situāciju Kandavā. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2022. gada 30. marta lēmumā “Par sociālās dzīvojamās mājas 

un sociālā dzīvokļa statusa noteikšanu” (prot. Nr. 6, 71. §). 

4. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 30. novembra lēmuma  

“Par pašvaldības dzīvojamo telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu”  

(prot. Nr. 20, 45. §) pielikumā 

ZIŅO: Baiba Rasa – Jaunpils un Viesatu pagastu pārvaldes vadītāja, 

Ligita Proņina – Komunālās nodaļas galvenā speciāliste mājokļu jautājumos, 

Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

JAUTĀJUMI: Juris Šulcs. 

IZSAKĀS: Baiba Pļaviņa, Ligita Proņina. 

DEBATES: Juris Šulcs, Gundars Važa, Imants Valers, Ivars Liepiņš, Evita Freimane. 

Juris Šulcs bilst, ka sarakstā par pašvaldības dzīvojamām telpām, kas netiek nodotas 

atsavināšanai, palikušas aptuveni 600 dzīvojamās telpas. Jautā, vai veikta analīze, cik mājokļu 

nepieciešams pašvaldībai, lai nodrošinātu iespēju iedzīvotājiem palīdzēt, un kā veidojas rindas uz 

dzīvojamās telpas izīrēšanu. Uzskata, ka sākotnējam sarakstam nav jēgas, ja 100 dzīvojamās telpas 

no tā jau izsvītrotas. 

Imants Valers piekrīt Jura Šulca teiktajam. Vaicā, vai ir izpētīts, cik mājokļus pašvaldībai 

vajag pagastos. 
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Baiba Pļaviņa atbild, ka informāciju apkopot uzsākts pirms diviem gadiem, katrā vietā 

savādāka situācija un tā mainās. Piekrīt, ka janvārī informāciju var aktualizēt. 

Gundars Važa izsakās, ka pašvaldībai, lai nodrošinātu nepieciešamību palīdzēt, 

nepieciešami aptuveni 450 mājokļi. 

Notiek debates par situāciju novadā. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2022. gada 30. novembra lēmuma “Par pašvaldības dzīvojamo 

telpu, kas netiek nodotas atsavināšanai, sarakstu” (prot. Nr. 20, 45. §) 

pielikumā”. 

Saskaņā ar Informācijas atklātības likuma 5. panta otrās daļas 4. punktu lēmumu projektos 

norādītie personu dati ir ierobežotas pieejamības informācija. Atbilstīgi Pašvaldību likuma 

27. panta ceturtajai daļai tie netiek publiskoti. 

Sēdes slēgtā daļa no plkst. 9.01. 

5. § 

Par speciālistu reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai 

ZIŅO: Baiba Rasa – Jaunpils un Viesatu pagastu pārvaldes vadītāja. 

IZSAKĀS: Juris Šulcs. 

Juris Šulcs norāda, ka par lēmuma projektā nav iekļauta informācija, vai laulātajam pieder 

dzīvojamā telpa vai dzīvojamā māja Tukuma novada administratīvajā teritorijā. Rosina papildināt 

lēmuma projekta tekstu. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta ar precizējumu virzīšanu izskatīšanai 

domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par speciālistu 

reģistrēšanu palīdzības reģistrā dzīvojamās telpas izīrēšanai” ar 

precizējumu. 

6. § 

Par dzīvojamās telpas izīrēšanu 

ZIŅO: Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece, 
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Ligita Proņina – Komunālās nodaļas galvenā speciāliste mājokļu jautājumos, 

Edgars Keirāns – Pūres un Jaunsātu pagastu pārvaldes vadītājs. 

JAUTĀJUMI: Juris Šulcs, Inga Priede, 

ATBILDES: Evita Freimane, Ligita Proņina, Ina Balgalve, Lelde Bičuša. 

IZSAKĀS: Gundars Važa, Imants Valers. 

Evita Freimane un Ligita Proņina atbild uz Jura Šulca jautājumiem par lēmuma projekta 

3. un 7. punktu un Ingas Priedes jautājumu par lēmuma projekta 6. punktu. 

Juris Šulcs izsaka ierosinājumu papildināt lēmuma projekta 7. punktu par iespēju personai 

vērsties pašvaldībā ar iesniegumu, lai saņemtu atlaides kā daudzbērnu ģimenei. Rosina 8. punktā 

un 13. punktā tekstu papildināt ar informāciju, ka laulātajam nepieder dzīvojamā telpa. 

Dace Lebeda ierosina balsot par lēmuma projekta ar precizējumiem 7., 8. punktā un 

13. punktā virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Dace Adiņa, Sandis Čilipāns, Ilze Gotfrīda, Dace Lebeda, Modris 

Liepiņš, Normunds Rečs, Agnese Ritene, Juris Šulcs, Imants Valers) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par dzīvojamās telpas 

izīrēšanu” ar labojumiem. 

Sociālo un veselības jautājumu komitejas sēde tiek slēgta plkst. 9.24. 

Sēdes vadītāja 

komitejas priekšsēdētāja  (personiskais paraksts)  Dace Lebeda 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas 

(ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko 

atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini 

attiecināmu juridisku pienākumu. 


